



服務內容 SERVICE CONTENT

- 為兒童提供服務需要評估
 - 兒童個案面談、小組輔導及支援
 - 就兒童情緒需要提供適切的輔導
 - 設計及推行治療服務、訓練活動
- Assessment of service needs for children
 - Case interview, group counseling and support for children
 - Counseling for addressing children's emotional needs
 - Design and implementation of therapeutic services and training activities



服務申請 APPLICATION

經由註冊社工 / 輔導員轉介，詳情請直接聯絡參與機構。

Referral can be made by social workers or counselors. For details, please contact the participating organisations directly.



查詢及聯絡 ENQUIRIES & CONTACT

浸信會愛羣社會服務處

Baptist Oi Kwan Social Service

☎ 3413 1604 (周麗賢姑娘 Ms Galie CHOW)

📍 香港灣仔愛群道36號9樓
9/F, 36 Oi Kwan Road, Wanchai, Hong Kong

和諧之家

Harmony House

☎ 2342 0072 (胡綺玲姑娘 Ms Elaine WOO)

📍 九龍觀塘樂華(南)邨安華樓地下B翼
Wing B, G/F., On Wah House, Lok Wah
(South) Estate, Kwun Tong, Kowloon

香港單親協會

Hong Kong Single Parents Association

☎ 2338 1303 (黃家傑先生 Mr Samson WONG)

📍 九龍石硤尾大坑東邨東滿樓地下1-7號
G1-7, Tung Moon House, Tai Hang Tung
Estate, Shek Kip Mei, Kowloon

香港公教婚姻輔導會

The Hong Kong Catholic

Marriage Advisory Council

☎ 2782 7560 (羅玉美姑娘 Ms May LAW)

📍 九龍觀塘翠屏(北)邨翠樟樓M2層101-105室
Units 101-105, M2 Level, Tsui Cheung House,
Tsui Ping (North) Estate, Kwun Tong, Kowloon

參與機構 PARTICIPATING ORGANISATIONS



策劃
Planning



贊助機構
Sponsor



新地雨後彩虹計劃 SHKP Rainbow with KIDS

支援面對家庭逆境的兒童
SUPPORTING CHILDREN
ENCOUNTERED FAMILY CRISIS



背景及目標 BACKGROUND & OBJECTIVES

「新地雨後彩虹計劃」推行至今踏入第4年，過去3年已服務超過600位經歷不同程度家庭逆境的兒童及青少年，透過服務，讓孩子可以自然地抒發及表達內心感受，幫助他們舒緩心理壓力及重建信心，從而以正面的態度面對家庭突變帶來的轉變。同時協助家長聆聽子女心聲，打開溝通之門，共同以積極心態面對未來生活的挑戰。

本年，此計劃資助4間在支援兒童面對家庭逆境方面具豐富經驗的社會服務機構，包括浸信會愛羣社會服務處、和諧之家、香港單親協會以及香港公教婚姻輔導會，為約205名的兒童提供專業的心理輔導及支援服務，由2020年1月起，為期1至1.5年。

“SHKP Rainbow with KIDS”, turning into its fourth year, has been supporting more than 600 children and youth who have undergone traumatic family crises. It provides opportunities for them to naturally express their feelings, relieve psychological stress and re-build their confidence so as to face the crises with a positive attitude and support. The professionals assist the parents to maintain a good connection and communication with their children, thus, they can face the challenges together.

This year, 4 NGOs with rich experience in serving the children in family crises, including Baptist Oi Kwan Social Service, Harmony House, Hong Kong Single Parents Association and The Hong Kong Catholic Marriage Advisory Council participated to render professional counseling and support services for about 205 children. The project will commence in January 2020 for 1 to 1.5 years.



服務對象 SERVICE TARGETS

18歲或以下、過去24個月內曾遭遇以下其中一項或以上家庭逆境之兒童：

- 父母離世；
- 家庭暴力；
- 父母離異(分居或離婚)；
- 其他家庭危機

Children aged 18 or below who have encountered one or more of the following family crisis in the past 24 months.

- Bereavement of parents;
- Family violence;
- Parental separation or divorce;
- Other family crises



謝謝媽媽每次有心事
的時候 媽媽你都會封我口



服務特色 SERVICE CHARACTERISTICS

- **兒童為本**
因應兒童的興趣、理解能力及需要等，服務團隊（註冊社工、輔導員、心理學家）以兒童角度出發，設計適切及全面的支援服務，包括諮詢、評估、輔導及治療等。
- **多元化服務**
透過具趣味性的多元化服務（遊戲、藝術、園藝及敘事治療等）以配合不同程度受創的兒童需要。
- **Child-centered**
Designing appropriate and comprehensive support services from the perspective of children, including advisory, assessment, counseling and therapy, through the intervention of service teams (social workers, counselors and/or psychologists).
- **Diversified services**
Diversified programs with fun (game, art, horticultural and narrative therapy etc) are provided to target children with varying degrees of sufferings to meet their needs.



我想要見到爸爸、媽媽



不要他們生氣，不喜歡大家，我愛他們